
 
Referat for styrelsesmøde i Kvinderådet  
d. 5. oktober 16.30 -20.00 i Kvinderådet,  
 
1.Godkendelse af referat fra august  
Referatet blev godkendt 

 
2.Meddelelser fra forkvinder og sekretariat 
 

a. Folketingsvalg 

Yildiz Akdogan er opstillet ved det igangværende folketingsvalg, og udtaler sig derfor ikke som forkvinde for 
Kvinderådet i perioden. Der skal ikke være forvirring om ”hvem” der udtaler sig. [Det er efterfølgende blevet aftalt, at 
Yildiz Akdogan holder orlov som forkvinde frem til 1. november] 
 
Shideh PourZahed bemærkede, at vi ikke har generelle retningslinjer for, hvordan vi forholder os, når Kvinderådets 
repræsentanter opstiller for politiske partier. Vi kan overveje om der er behov for dette. 
  

b. Kvinder i Iran 

Yildiz Akdogan fortalte, at Kvinderådets udtalelse om Iran er blevet taget godt i mod. Vi deltog bla på den fælles 
aktionsdag for Iran, der er foregik 155 steder over hele verden. 
 

c. Her Net her Rights 
Yildiz orienterede om et samarbejde med EWL om bekæmpelse af had mod kvindelige kandidater på nettet. Invitation 
til at deltage i et to dages kursus i november. 
 

d. Alliance mod seksuel chikane 

Camilla orienterede fra møde i alliancen. Det var et godt møde med mange gode bidrag. Også positivt at arbejdet i 
første omgang retter sig imod unge (uden for arbejdsmarkedet), I anden omgang retter sig imod bekæmpelse af 
seksuel chikane på arbejdsmarkedet. Vi undersøger om Kvinderådets medlemmer og logoer kan blive inddraget på 
hjemmeside etc.. 
 

e. Den politiske kalender  
Pga tidspres blev kalenderen ikke gennemgået. Styrelsesmedlemmer bede orientere sig i den, og vende tilbage hvis I 
har spørgsmål. 
 
3. Budget og arbejdsplan for 2023 

Lise Johansen gennemgik arbejdsplanen. 
 
Der var følgende kommentarer: 

• Caroline Dragsdahl bemærkede, at IDA bakker op og stiller ressourcer til rådighed ifbm. CSW-dagsordenen 
(Ligestilling og empowerment i den digitale tidsalder) 

• Samarbejde med Sex&Samfund omkring 50 året for de danske abort rettigheder skal tilføjes arbejdsplanen.  
• Governance og vedtægter skal tilføjes som punkt i arbejdsplanen. 

 
a. Drøftelse af 8. marts (se bilag).  



Det blev besluttet, at Kvinderådet indgår i et samarbejde med Arbejdermuseet om aktiviteter og materiale for 
skoleelever på dagen. Et evt. eftermiddags-arrangement i salen afventer en evt. interesse og medfinansiering fra 
medlemsorganisationer.  
 

b. Drøftelse af honorar 
Yildiz Akdogan fremlagde forskellige modeller og indstillede at vedtage model 1. Der var efterfølgende en drøftelse af, 
hvordan vi stiller os til inflationsregulering. Og en drøftelse af hvad honoraret skal dække (er deltagelse i CSW fx 
inkluderet? Er abbonnementer til tlf og avis?) 
Det blev besluttet, at drøftelsen af honorar er forbundet til vedtægter og arbejds-/ansvarsfordelingen mellem 
forkvinde og direktør. Der er behov for en mere principiel drøftelse af principperne for honoraret: Arbejdsopgaver, 
ansvar, forventninger etc. Det knytter sig til diskussionen om governance og vedtægter.  
 
Juliane meddelte, at hun gerne vil være med i en arbejdsgruppe, der kan udarbejde retningslinier. 

 
4. Plan for kommende strategi-proces 
Punktet blev udskudt til kommende styrelsesmøde, hvor Anne Cecilie også fremlægger iagttagelse fra sin PhD. 
 
5. Kort evaluering af repræsentantskabsmødet 
Der var en kort evaluering af repræsentantskabsmødet.  

- Rosemarie Wedell-Wedellsborg foreslog en Buddy-ordning for nye. I hvert fald en eller anden form 
introduktion til nye deltagere. Hun foreslog også et ungdomsorganisation-medlemskab, for at tiltrække flere 
unge. Eller se på andre metoder til at få ungdomsorganisationer med? 

- Camilla Gregersen: Særligt positivt at have talere fra det internationale område – det klær’ os. 
- Generelt var det indtrykket, at paneldebatten gav for meget taletid til kandidater. Der skulle have været mere 

tid til spørgsmål.  
 

6. Genudpegning af Randi Iversen til to fonde 

Det blev besluttet, at Randi Iversen fortsætter sit virke i Anna Klint Sørensens Fond og Valborg og Edith Larsens Fond 
pva Kvinderådet. Der ønskes rapportering til Styrelsen én gang årligt. 

 
8. Nyt fra råd og udvalg  
Caroline Dragsdahl bliver Kvinderådets anden repræsentant i TÆNK 

 
9. Evt og næste møde 

d. 24. november 
 


